

To all suppliers of Omni Ray AG
Dübendorf 14.11.2023

Confirmation of compliance with Council Regulation (EU) 833/2014, Art. 3g para. 1(d) In view of the current EU sanctions against Russia, we must ensure that our entire supply chain complies with the provisions of Regulation (EU) 833/2014. Regulation (EU) 2022/2474 of December 16, 2022 amended this regulation and extended the sanctions to the import and purchase of steel and iron products originating in Russia (see Art. 3g para. 1 (d) of Regulation (EU) 833/2014 in its latest version). Similar regulations have also been issued in other countries (e.g. Switzerland, etc.).

From September 30, 2023, it is prohibited to import or purchase the products listed in this section into the EU. Violations can be punished with severe fines and imprisonment, among other things. Article 3g (1) (d) states:

"(1) It shall be prohibited to import or purchase ... (d) iron and steel products listed in Annex XVII, directly or indirectly, from September 30, 2023, if they have been processed in a third country using iron and steel products listed in Annex XVII originating in Russia; for products listed in Annex XVII that have been processed in a third country using steel products falling within CN code 7207 11 or 7207 12 10 or 7224 90 originating in Russia, this prohibition shall apply as from 1. April 2024 for CN code 7207 11 and from October 1, 2024 for CN codes 7207 12 10 and 7224 90; for the purposes of the application of this point, importers shall provide proof of the country of origin of the iron and steel precursors used for the processing of the product in a third country at the time of import;" In order to fully comply with this regulation, we must ensure that all material sold and delivered to Omni Ray AG does not contain iron or steel products originating in Russia (see above).

We hereby bindingly declare that all iron and steel products sold and delivered to Omni Ray AG have not been processed from steel and iron products originating in Russia and that we comply with the provisions of Article 3g (1) (d) of Regulation (EU) 833/2014 and similar applicable regulations and that all our products are manufactured in accordance with this provision.

Nörten-Hdby, 12.3.24
Place & Date

Marcel Deppe, Prokurist
Name & Function

**Rohde AG - Industriestraße 9
37176 Nörten-Hardenberg**

Company, stamp


Signature

An alle Lieferanten der Omni Ray AG
Dübendorf 14.11.2023

Bestätigung Einhaltung der Verordnung (EU) 833/2014 des Rates, Art. 3g Abs. 1(d)

In Anbetracht der derzeit geltenden EU-Sanktionen gegen Russland müssen wir sicherstellen, dass unsere gesamte Lieferkette den Bestimmungen der Verordnung (EU) 833/2014 entspricht. Mit der Verordnung (EU) 2022/2474 vom 16. Dezember 2022 wurde diese Verordnung geändert und die Sanktionen auf die Einfuhr und den Kauf von Stahl- und Eisenerzeugnissen mit Ursprung in Russland ausgedehnt (siehe Art. 3g Abs. 1 (d) der Verordnung (EU) 833/2014 in ihrer neuesten Fassung). Ähnliche Regelungen wurden auch in anderen Ländern (z.B. Schweiz etc.) erlassen.

Ab dem 30. September 2023 ist es verboten, die in diesem Abschnitt genannten Produkte in die EU einzuführen oder zu erwerben. Zuwiderhandlungen können unter anderem mit hohen Geld- und Freiheitsstrafen geahndet werden. Gemäß Artikel 3g Abs. 1 (d) heißt es: "(1) Es ist verboten, ... (d) in Anhang XVII aufgeführte Eisen- und Stahlerzeugnisse ab dem 30. September 2023 unmittelbar oder mittelbar einzuführen oder zu kaufen, wenn sie in einem Drittland unter Verwendung von in Anhang XVII aufgeführten Eisen- und Stahlerzeugnissen mit Ursprung in Russland verarbeitet wurden; für in Anhang XVII aufgeführte Erzeugnisse, die in einem Drittland unter Verwendung von Stahlerzeugnissen des KN-Codes 7207 11 oder 7207 12 10 oder 7224 90 mit Ursprung in Russland verarbeitet wurden, gilt dieses Verbot ab dem 1. April 2024 für den KN-Code 7207 11 und ab dem 1. Oktober 2024 für die KN-Codes 7207 12 10 und 7224 90; für die Zwecke der Anwendung dieses Buchstabens müssen die Einführer zum Zeitpunkt der Einfuhr einen Nachweis über das Ursprungsland der Eisen- und Stahlvorprodukte, die für die Verarbeitung des Erzeugnisses in einem Drittland verwendet wurden, vorlegen;» Um diese Verordnung vollumfänglich zu erfüllen, müssen wir sicherstellen, dass das gesamte an Omni Ray AG verkaufte und gelieferte Material keine Eisen- oder Stahlerzeugnisse mit Ursprung in Russland enthält (siehe oben).

Wir erklären hiermit verbindlich, dass alle an Omni Ray AG verkauften und gelieferten Eisen- und Stahlprodukte nicht aus Stahl- und Eisenprodukten mit Ursprung in Russland verarbeitet wurden und dass wir die Bestimmungen von Artikel 3g (1) (d) der Verordnung (EU) 833/2014 und ähnliche anwendbare Vorschriften einhalten und dass alle unsere Produkte in Übereinstimmung mit dieser Bestimmung hergestellt werden.

Nörten-Hdby, 12.3.24

Ort & Datum

Marcel Doppel, Prokurist

Name & Funktion

**Rohde AG - Industriestraße 9
37176 Nörten-Hardenberg**

Firma, Stempel

[Handwritten Signature]
Unterschrift